
 

 

 
 

Besluitenlijst Commissie Bestuur 
Datum  11 september 2020 

Tijd 9:05 - 12:50 uur 

Locatie Statenzaal  

Voorzitter C.L.M. van den Berge 

Registratienr. 20030739 

Link naar 

webcast:  

https://channel.royalcast.com/provinciezeeland/#!/provinciezeeland/20200911_1  

Aanwezig: de leden C.W. Bierens, M. Bos, V.L. Bosch, R.L. Brunke, J.J. van Burg, H.J. van 
Geesbergen, E.E.P.M. Heerschop, M.J.J. Janssens, T.A.O. Janssens, W.H. Kok, J.L. 
Kool-Blokland, J.J.L. de Kunder, H.G.A. Steur, G.W.A. Temmink, G. van Unen, A.G.M. 
Veraart, J.H. Verburg, C.J. van der Vliet-Hart en W. Willemse 

Tevens zijn 

aanwezig: 

J.M.M. Polman (CvdK), J. de Bat, A.J van der Maas, A. Pijpelink en B.L.L. van der Velde 

(GS), M.A. van ‘t Westeinde (CDA, Zeeuws lid AV IPO) en M.E. Trimpe 

(commissiegriffier) 

Afwezig: de leden H.G.A. Steur en P. van Dijk 

 
 

Punt  Omschrijving 
1 
 

Opening en mededelingen van de voorzitter 
 

De voorzitter opent de  vergadering en noemt de verhinderingen.  
 

2 
 

Vaststellen agenda 
 

De voorzitter meldt de aanvulling van de vergaderstukken met de brief GS met aanvullende 
informatie Statenvoorstel inleidend verzoek referendum Statenbesluit inzake 
compensatiepakket marinierskazerne. 
Conclusie: de agenda wordt aldus gewijzigd vastgesteld. 
 

3 
 

Beëdiging burger-commissielid 
 
Conclusie: de heer De Kunder (CDA) wordt beëdigd door het afleggen van de eed. 
 

4 
 

Informatie-uitwisseling, d.w.z.: 
 

4.1 
 

Vast terugkerend agendapunt: IPO 
 

De heer Van ’t Westeinde (CDA) licht de achtergrond toe van de nieuwe begrotingssystematiek 
van het IPO en de diverse kerntaken / programma’s in deze begroting. Spreker stelt voor de 
volgende vergadering hiervoor voldoende tijd uit te trekken.  
De heer Van der Maas (GS) doet mededelingen uit het IPO-bestuur inzake de relatie 
provinciale beleidsprogramma’s en de IPO-begroting, en de gesprekken vanuit het IPO met de 
minister van Binnenlandse zaken over de zorgen over gemeentelijke financiën in relatie tot het 
instrument ‘toezicht’.  
 

4.2 
 

Mededelingen van gedeputeerden 
 

Conclusie: geen mededelingen. 
 

4.3 
 

Vragen van commissieleden over het nieuws van de dag 
 

https://channel.royalcast.com/provinciezeeland/#!/provinciezeeland/20200911_1


 

 

Punt  Omschrijving 
De heer Veraart (D66) doet als voorzitter van de Auditcommissie een terugkoppeling uit de 
vergadering van deze commissie, gehouden op 10 september jl.. 
Vragen van de leden Bos (FVD), Kool-Blokland (CDA), Veraart (D66) en aanvullende vragen 
van het lid Van der Vliet-Hart (PvdA) over het Nationaal Groeifonds.  
 
Toezegging de heer De Bat (GS): ik zal Provinciale Staten zo mogelijk voor het eind van dit 
jaar informeren over de door het college aangedragen suggesties voor dit nationaal groeifonds 
en de concrete nadere uitwerking daarvan.  
 

4.4 
 

Andere vragen van commissieleden over onderwerpen die niet op de agenda staan 
 
Conclusie: er zijn geen andere vragen. 

 
5 
 

Gelegenheid om in te spreken 
 
Mevrouw De Boevere maakt namens de Stichting Zeeland Tolvrij gebruik van de gelegenheid 
om in te spreken aan de hand van een notitie (bijlage 1). Commissieleden stellen vervolgens 
verduidelijkende vragen aan de inspreker. 

 
6 
 

Statenvoorstel inleidend verzoek raadgevend referendum - 20027077 
 
Het statenvoorstel wordt gelijktijdig behandeld met agendapunt 6.1, Brief GS van 9 september 
2020 met aanvullende informatie Statenvoorstel inleidend verzoek referendum Statenbesluit 
inzake compensatiepakket marinierskazerne. 
 
Toezegging gedeputeerde Van der Velde: ik zal PS voor behandeling van het statenvoorstel 

inleidend verzoek referendum informeren over de aanvechtbaarheid van een afwijkend besluit 

na een eventueel gehouden referendum, het tijdpad in relatie tot spoedeisendheid en de 

kosten van het te organiseren referendum.  

 
Conclusie: dit statenvoorstel is voldoende onderbouwd voor behandeling door Provinciale 
Staten op 25 september 2020.  
 

6.1 
 

Brief GS van 9 september 2020 met aanvullende informatie Statenvoorstel inleidend 
verzoek referendum Statenbesluit inzake compensatiepakket marinierskazerne  - 
20026212 

 
Conclusie: deze brief is betrokken bij Statenvoorstel inleidend verzoek raadgevend 
referendum. 

 
7 
 

Statenvoorstel integriteit politieke ambtsdragers - 20009944 
 
Conclusie: dit statenvoorstel is voldoende onderbouwd voor behandeling door Provinciale 
Staten op 25 september 2020. Onder de voorwaarde dat een toegezegde brief c.q. een 
eventueel aangepast voorstel tijdig beschikbaar is kan het voorstel als hamerstuk worden 
geagendeerd. 

 
8 
 

Statenvoorstel Onderzoeksfunctie Zeeland -20020915 
 
Conclusie: de commissie heeft dit voorstel in eerste termijn behandeld. Onder de voorwaarde 
dat de in de commissie gestelde vragen én aanvullende vragen tijdig schriftelijk worden 
beantwoord voor de Statenvergadering is dit statenvoorstel voldoende onderbouwd voor 
behandeling door Provinciale Staten.  
 

9 
 

Brief GS van 18 augustus 2020 met voortgangsrapportages grote projecten over mei, 
juni en juli 2020 en risicoparagraaf - 20024157 



 

 

Punt  Omschrijving 
 
Afdoeningsvoorstel: behandelen (informeren/controleren) 
Conclusie: dit agendapunt zal worden behandeld in de commissie Bestuur op 16 oktober 2020. 
 

10 
 

Brief Commissie Bezwaar, Beroep en Klachten van 8 mei 2020 met Jaarverslag 2019 - 
20019349 
 
Gewijzigd afdoeningsvoorstel: behandelen op verzoek van de heer Bos, FVD. 
Conclusie: dit agendapunt zal worden behandeld in de commissie Bestuur op 16 oktober 2020. 

 
11 
 

Concept besluitenlijst van vergadering van 26 juni 2020 
Afdoeningsvoorstel: vaststellen. 
Conclusie: dit agendapunt zal worden behandeld in de commissie Bestuur op 16 oktober 2020. 
 

12.1 
 

Toezeggingenlijst 
Afdoeningsvoorstel: informeren en instemmen met advies commissietoezegging nr. 58, 1, 10, 
14, 18, 19 en 27, en PS-toezeggingen nr. 29, 34 en 51 als voldoende afgehandeld te 
beschouwen en af te voeren. 
 

Conclusie: dit agendapunt zal worden behandeld in de commissie Bestuur op 16 oktober 2020. 

 
12.2 
 

Brief GS van 14 juli 2020 met afdoening toezegging nr. 1 Commissie Bestuur inzake Sint 
Jorisdoelen - 20020766 
Afdoeningsvoorstel: informeren en  commissietoezegging nr. 1 als voldoende afgehandeld te 
beschouwen. 
Conclusie: dit agendapunt zal worden geagendeerd in de commissie Bestuur op 16 oktober 
2020. 
 

12.3 
 

Brief GS van 25 augustus 2020 over Uitbreiding Bestuur en benoeming drie bijkomende 
bestuurders Nort Sea Port SE - 20024192 
Afdoeningsvoorstel: informeren en  commissietoezegging nr. 18 als voldoende afgehandeld te 
beschouwen. 
Conclusie: dit agendapunt zal worden geagendeerd in de commissie Bestuur op 16 oktober 
2020. 
 

13 
 

Volgende vergadering: vrijdag 16 oktober 2020, 9.00 uur 
De commissieleden kunnen aangeven welke van de ter kennisneming /informatie 
geagendeerde stukken zij de volgende commissievergadering willen bespreken. 
De commissie neemt kennis van de overige stukken. 
 

14 
 

Sluiting 
 

100 
 

Ingekomen stukken ter kennisneming en informatie 
Indien een commissielid dat wenst kunnen de stukken ter kennisneming al in deze vergadering 
worden behandeld. Dat moet dan wel een week van tevoren worden gemeld bij de 
commissiegriffier 
 

101 
 

Nieuwsbrief nummer 11 Overleg Zeeuwse Overheden - 20019909 
Afdoeningsvoorstel: ter kennisneming 
Conclusie: dit agendapunt zal worden geagendeerd in de commissie Bestuur op 16 oktober 
2020. 
 

102 
 

Brief GS van 7 juli 2020 over Uitstel evaluatie van de uitvoering van Statenbesluit 
Algemeen belang gebruik ruimten Abdijcomplex - 20020707 
Afdoeningsvoorstel: ter kennisneming 
Conclusie: dit agendapunt zal worden geagendeerd in de commissie Bestuur op 16 oktober 
2020. 
 

103 Brief GS van 14 juli 2020 met vervolg compensatiepakket Wind in de zeilen - 20020784 



 

 

Punt  Omschrijving 
 Afdoeningsvoorstel: ter kennisneming 

Conclusie: dit agendapunt zal worden geagendeerd in de commissie Bestuur op 16 oktober 
2020. 
 

 

  



 

 

Bijlage 1 

 
Inspreeknotitie namens Stichting Zeeland Tolvrij. 
 
Ruimhartig. 
Zeeland zou ruimhartig gecompenseerd worden voor het debacle marinierskazerne.  
Nu is ‘ruimhartig’ een nogal suggestief begrip 
Tijdens de algemene Zeeuwse boosheid in februari klonk ferme taal vanuit Zeeuwse Statenfracties en 
bestuurders.  
D66 wilde een compensatie van maar liefst 2 miljard. De VVD 1,1 miljard. 
 
U ging akkoord met 650 miljoen waarvan een groot deel buiten onze provincie zal landen. Is dat ruimhartig 
genoeg? 
In het debat op 18 juli hoorden we diverse fracties steeds herhalen hoe breed het draagvlak voor dit pakket 
was. 
Dat wil Stichting Zeeland Tolvrij graag getoetst zien bij de Zeeuwse burger. En daarvoor heeft onze prachtige 
provincie een referendumverordening. 
De marinierskazerne was compensatie voor verdwijnen rijksdiensten en werkgelegenheid. De tunnel is sinds 
2003 een afvoerpijp voor voorzieningen uit Zeeuws-Vlaanderen. Daar wonende Zeeuwen moeten nu niet 
alleen verder reizen maar ook betalen om die diensten nog te bereiken. 
Wordt dat gecompenseerd met dit pakket? 
 
We leverden 1913 geldige handtekeningen aan bij het inleidingsverzoek voor een referendum over het 
Statenbesluit, bijna tweemaal zoveel als nodig. Allen direct te herleiden naar Zeeuwse kiesgerechtigden.  
We willen een referendum over het Statenbesluit, niet over het bestuursbesluit zoals in laatste alinea 
aanbiedingsbrief staat. Dat is inderdaad niet referendabel. 
 
Alle door ons aangeleverde handtekeningen zijn authentiek. Dat erkent uw college inmiddels in de nagekomen 
brief die is toegevoegd aan de stukken van vandaag. 
Procedures zijn er om processen in goede banen te leiden, niet om een referendumverordening onwerkbaar te 
maken. Daar leek het wel op. 
 
Het argument dat dit Statenbesluit niet referendabel is omwille van het spoedeisend karakter delen wij niet, 
het is niet zo dat morgen de Holleeders en Taghi’s van deze wereld dakloos zijn. 
Zeeland Tolvrij ervaart het advies van uw College dan ook als sabotage van een burgerinitiatief dat aan alle 
pittige eisen in de Zeeuwse referendumverordening voldoet. 
 
Uw college stelt in de stukken dat ze de wens om Zeeland tolvrij te maken delen en daar afgelopen jaren, te 
pas en misschien ook wel te onpas, voor gepleit heeft in Den Haag. 
Daar is echter niets over terug te vinden in de openbare jaarverslagen van de Haagse Lobbyist. 
 
De provincie haalde de tolvrije tunnel zelf van de onderhandelingstafel tijdens gesprekken over het pakket 
Balkenende terwijl er destijds een Kamermeerderheid voor te vinden was. 
De provincie haalde de tolvrije tunnel tijdens gesprekken met Dhr. Wientjes over dit pakket wederom zelf van 
tafel. 
De provincie verzuimde de tolvrije tunnel te benoemen in de lobbyfolder in aanloop van de verkiezingen in 
maart 2021. Dat is inmiddels door druk uit Zeeuws-Vlaamse gemeentes wel toegevoegd aan die folder. 
Hoe er in de afgelopen jaren dan gelobbyd is? 
Weet u het? 
 
Een raadgevend referendum gelijktijdig met verkiezingen in maart 2021 zou u ook kunnen omarmen. Met de 
uitslag kan direct invloed worden uitgeoefend op Haagse onderhandelingen voor een nieuw regeerakkoord. 
Het referendum als ultiem momentum voor een succesvolle lobby tolvrij. 
 



 

 

U bent volksvertegenwoordiger, u vertegenwoordigt ons, de burger. 
Stichting Zeeland Tolvrij kan zich dan ook niet voorstellen dat u de mening van de Zeeuwse burgers over zo’n 
belangrijk besluit en de toekomst van Zeeland niet wil kennen.  
 
Dat uw college stelt dat een voorstel voor een referendum over dit onderwerp eerder in uw Staten is 
weggestemd is niet relevant. Burgers zijn geen oppositiepartij. Ons inleidend verzoek betreft een 
burgerinitiatief. 
 
Als u ons inleidend verzoek tot referendum afwijst heeft Zeeland een democratisch instrument waar niemand 
ooit gebruik van kan maken.  
Dan blijkt de referendumverordening een onwerkbaar gedrocht, en een papiertje voor de bühne. 
 
We wensen u wijsheid. 




